
Okrugli stol na Sveučilištu Sjever profilirao niz planova i suradnji s 

lokalnim upravama i razvojnim agencijama sjevera

27.10.2023.

Okrugli stol na temu “Perspektive suradnje javne uprave, razvojnih agencija i Sveučilišta 

Sjever u korištenju EU projekata” u četvrtak, 26. listopada u Sveučilišnom centru Varaždin 

je okupio čelnike 13 gradova te predstavnike osam razvojnih agencija i poduzetničkih 

centara sa sjevera Hrvatske. 

Razvoj sjeverne regije u interesu je svim dionicima, kako lokalnim upravama tako i 

institucijama. Suradnja je jedan od koraka kako u taj dio Hrvatske privući što više EU 

projektnih sredstava i upravo je to bio jedan od ciljeva ovog Okruglog stola na kojem su 

domaćini bili rektor Sveučilišta Sjever, prof. dr. sc. Marin Milković, prorektor Sveučilišnog 

centra Varaždin prof. dr. sc. Damir Vusić, prorektor Sveučilišnog centra Koprivnica prof. dr.

sc. Mario Tomiša te prorektor za suradnju s gospodarstvom, Eu projekte i 

međuinstitucijsku suradnju izv. prof. dr. sc. Petar Mišević.



Sveučilište niz godina razvija intenzivnu suradnju s gospodarstvom te je u tijeku veći broj 

prijavljenih projekata koji su financijski izdašni i zanimljivi, ali još bolje povezivanje s 

lokalnom upravom je od iznimne važnosti. 

- S obzirom na to da smo mi sveučilište koje je nastalo iz regije sjever želimo zadovoljiti 

sve potrebe, ne samo potrebe gospodarstva nego i jedinica lokalne samouprave. Upravo 

nam je cilj kroz ovu otvorenu diskusiju s čelnicima jedinica lokalne samouprave na sjeveru 

Hrvatske porazgovarati o temama na koji bismo način konkretnije mogli surađivati u 

prijavama EU projekata u sljedećem razdoblju. Suradnja s dijelom jedinica lokalne 

samouprave već postoji no željeli smo naglasiti da ta suradnja može biti još kvalitetnija, 

intenzivnija te da rezultati mogu biti na obostrano zadovoljstvo jer nam je svima u interesu 

da se naš sjever razvija - istaknuo je rektor prof. dr. sc. Marin Milković.

Varaždinska županija snažno podupire rad Sveučilišta, a izaslanica župana, predsjednica 

Savjeta za zdravstvo Varaždinske županije istaknula je i niz dosadašnjih suradnji. 

- Izuzetno je važno povezivanje akademske i poslovne zajednice. Do sada smo imali 

iznimnu suradnju sa Sveučilištem, ne samo kroz projekte već i brojne akcije u promicanju 

zdravlja stanovništva Varaždinske županije - rekla je doc. dr. sc. Spomenka Kiđemet-

Piskač.

Predstavnici lokalnih uprava istaknuli su iznimnu važnost suradnje s akademskom 

zajednicom te pokazali veliki interes za teme koje su bile obuhvaćene na ovom Okruglom 

stolu.

- Želimo biti dio tih projekata jer Sveučilište Sjever radi odličan posao, a to je obrazovanje 

mladih ljudi koji bi trebali ostati na sjeveru Hrvatske što je dobar put za naše lokalne 

zajednice - istaknuo je saborski zastupnik i gradonačelnik Murskog Središća Dražen 

Srpak.

Upravo takvu uspješnu suradnju Sveučilišta i lokalne uprave na Okruglom stolu su 

istaknuli i predstavnici Grada Koprivnice, zamjenica gradonačelnika Ksenija Ostriž te 

pročelnik Ureda gradonačelnika Dario Jembrek.



- Veliki projekti su ispred nas a jedan od njih je projekt znanstveno – istraživačkog centra 

kojeg je Grad Koprivnica nominirao za projekt koji će se financirati putem ITU mehanizma. 

Nedavno smo dobili informaciju da će konačni ugovor o financiranju biti uskoro potpisan, 

što znači da će iduća godina biti izrazito radna i projektantska. Ovaj projekt je izrazito 

važan, ne samo za Sveučilište i Koprivnicu već i za gospodarstvo ove regije - dodao je 

pročelnik Jembrek.

Sveučilište lokalnim jedinicama kao i razvojnim agencijama nudi veliki intelektualni kapital 

kao i snagu u akademskim krugovima, a sve to podiže kvalitetu projektnih prijava te time 

povećava prilike u povlačenju sredstava.

- Gledajući kapacitete Sveučilišta Sjever smatramo da je to jedan dobar iskorak kojim bi 

prije svega podigli razinu zapošljavanja visokoobrazovanih ljudi na području regije Sjever i 

grada Preloga, kao i podigli gospodarstvo na jednu višu razinu, a time naveli mlade ljude 

da odluče ostati graditi život na našem Sjeveru - istaknuo je gradonačelnik Preloga 

Ljubomir Kolarek.

- Nužno je da se akademska zajednica, ne samo na sjeveru već i u cijeloj Hrvatskoj, 

uključi u privlačenju EU fondova, ali i u izradu određenih strateških dokumenata - istaknuo 

je gradonačelnik Ivanca Milorad Batinić te dodao kako je današnji sastanak idealna prilika i

za povezivanje vodećih ljudi razvojnih agencija sa sjevera.

- Oni su ključni u pripremi i pisanju projekata, a time i privlačenju sredstava na sjever 

Hrvatske - zaključio je gradonačelnik Batinić.

Rektor Sveučilišta Sjever je ovom prilikom potpisao Sporazume s razvojnim agencijama 

sjevernih županija s ciljem bolje povezanosti poslovne i akademske zajednice, te jačanja 

kapaciteta agencija i Sveučilišta u zajedničkom razvoju i prijavi, ali i provedbi EU 

projekata. Poduzetnički centar Krapinsko – zagorske županije i Sveučilište Sjever već 

surađuju na pripremi i provedbi projekata unazad dvije godine, a ovim potpisivanjem je ta 

suradnja formalizirana. 

- Važno je istaknuti spremnost Sveučilišta da se kao jedna od prvih visokoobrazovnih 

institucija priključi našem digitalnom inovacijskom hubu za zdravlje i medicinsku 

informatiku pokrenutom u Krapinsko – zagorskoj županiji, a također su jedan od 14 



partnera u jedinom konzorciju na sjeveru Hrvatske koji će pokrenuti različite akceleracijske

aktivnosti za start upove uz pomoć Hrvatske agencije za malo gospodarstvo i Ministarstvo 

gospodarstva - istaknula je direktorica Poduzetničkog centra Krapinsko-zagorske županije 

Helena Matuša.

Sveučilište i Enter Koprivnica imaju dugogodišnju suradnju u vidu edukacija prema 

studentima kroz koje im se ukazuje na mogućnosti koje poduzetništvo pruža kao i 

mogućnosti prakse u poduzećima koja djeluju u sklopu poduzetničkog inkubatora, no 

važan projekt za obje strane predan je prije nekoliko tjedana. 

- Nositelj projekta je Grad Koprivnica, a jedan od partnera je Sveučilište Sjever. Radi se o 

integriranom projektu kako zadržati talente na ovom području, da mladi ne odlaze te da što

više njih dođe na sjever Hrvatske - navela je direktorica Aldijana Matić Horvat.

Sveučilište je sporazum potpisalo i s Javnom ustanovom za razvoj Međimurske županije 

Redea s kojom je i do sada postojala neformalna suradnja. 

- Postoje programi vezani uz preradu prehrambenih proizvoda, a to je nešto u čemu se 

Međimurska županija nastoji profilirati kao zelena destinacija i puno se radi na tome da se 

našim poljoprivrednicima pomogne u povećavanju konkurentske prednosti. Samim tim 

vjerujem da ćemo pronaći mnoge opcije za buduću suradnju sa Sveučilištem - istaknula je 

zamjenica direktorice mr. sc. Ana Kralj.

Proširenje suradnje s razvojnim agencijama kao i poticanje još uspješnije povezanosti s 

lokalnim upravama sjevera Hrvatske dodatni su iskorak prema razvoju ovog djela Hrvatske

kroz sinergiju akademske zajednice i lokalnih uprava. 

- Vjerujem da možemo još puno bolje i puno više na obostranu korist i zadovoljstvo. Prilike

su sad pred nama, u ovoj novoj omotnici sredstava EU fondova koja je na raspolaganju i 

vjerujem da ćemo ostvariti rezultate iz svega toga - zaključio je rektor Milković.








